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Ing. Čičatko: 

V prvom rade by som chcel sa spýtať vedenia mesta, čo urobíme s tou negatívnou kampaňou, 

resp. reklamou, ktorú sme znovu Trebišov sa prezentoval v rámci  Slovenska tým, že by som 

povedal, že ani tá európsky známa ulička v Amsterdame nie je tak napchatá s osobami, ktoré 

poskytujú sexuálne služby, ako v Trebišove. Mrzí má jedna vec, že pred nejakým časom sa 

organizovala v Trebišove petícia proti vedeniu mesta a za podporu riešenia týchto vecí. 

V dnešnej dobe, kedy organizátori majú priamo  v rukách vedenie mesta, to znamená, že 

môžu prijať adekvátne opatrenia, tak sa situácia nie zlepšuje alebo nie aspoň urovnáva alebo 

ostáva tak, ale sa zhoršuje. Znovu sme boli Trebišov prezentovaný pred celým Slovenskom 

v tej negatívnej stránke skutočne až smiešne, ako sa vieme my prezentovať. Pomaly 

v Trebišove nebudeme mať nič dobrého len stále sa prezentujeme buď prostitúciou alebo 

pohlavnými chorobami alebo ďalšími vecami. Preto sa chcem spýtať pána primátora alebo 

vedenia aké kroky prijíma nato, aby naozaj tieto veci boli dané do určitej miery tak do 

poriadku, aby neboli také vypuklé a neboli také problematické žeby muselo sa dokonca riešiť 

cez epidémiu, cez hygienu atď. Je to smutné a mám taký dojem, že teraz vedenie nejak na 

svoje sľuby zabúda.  
 

Ing. Kolesár: 

Prosím o upresnenie pán poslanec, či dávate vedeniu mesta za vinu prostitúciu na verejnosti 

alebo rozšírenie syfilisu. To sú dve rôzne veci, aby som vedel načo budem odpovedať alebo 

na každú osobitne potom.  

 

Ing. Čičatko: 

Pán primátor, ja nedávam za vinu, to v žiadnom prípade, taký naivný nie som, žeby vedenie 

mesta nejakým spôsobom podporovalo hádam túto činnosť. Bol som informovaný, že 

predtým a nádejal som sa, že keďže bola tá petícia a bolo hlásené, že vie tá novo nastupujúca 

garnitúra rieši túto vec, tak sa len teraz pýtam, ako bude riešiť. Nedávam za vinu vedeniu 

mesta, ja sa pýtam, ako chce ďalej mesto riešiť rozmáhajúcu sa a rozširujúcu sa túto 

prostitúciu s tým, že už je to aj naozaj nebezpečné v tom zmysle, že rozširovanie tých 

pohlavných chorôb je na vzostupe. Ďakujem. 

 

Ing. Kolesár: 

Takže budeme hovoriť o prostitúcii na verejnosti, nie o epidémii syfilisu  pretože syfilis sa dá 

dostať aj inde ako na verejnosti, tak aby sme vedeli, že hovoríme o dvoch rôznych veciach 

a tak budem aj odpovedať.  

Ku prostitúcii na verejnosti a ku petícii, áno je to tak. V petícii OZ Trebišov Nahlas bolo 

poukázané nielen na javy ale bolo i riešenie navrhované a to aktívna práca mestskej polície. 

K tomu sme aj pristúpili a myslím si, že je všeobecne známe, že tá koncentrácia poskytovania 

služieb prostitúcie na verejnosti už nie je taká ako bola aj keď je pravda, že sa ju nepodarilo 

vytlačiť z verejných priestranstiev úplne. Jedným z riešením bolo zvýšenie počtu mestských 

policajtov, k tomu nedošlo, preto aké sily máme s takými pracujeme.  



K syfilisu, ako som už povedal, syfilis podľa mojich informácií, sú tu lekári potvrdia, je 

pohlavná choroba, ktorú možno získať predovšetkým pohlavným stykom a ten možno 

realizovať určite  aj na iných miestach ako na verejnosti. Preto spájať poskytovanie 

prostitúcie na verejnosti so syfilisom nie je adekvátne. Podľa informácií i zo zdravotníckych 

kruhov -nechcem to zľahčovať -  ale situácia nie je iná než bola v minulých rokoch, čo sa 

syfilisu tyká. K tomu možno budeme mať aj informáciu, ktorú predniesla hovorkyňa 

spoločnosti Svet zdravia, ktorá prevádzkuje nemocnicu. Tak, ako vždy na túto otázku 

odpoviem, že snažíme sa vytlačiť prostitúciu z verejných priestranstiev, ale pokiaľ bude 

dopyt, dovtedy bude aj ponuka. Nemajme ilúzie, žeby sme tento jav dokázali úplne 

eliminovať. Bude tu vždy, bol tu, je, bude. Našou úlohou je, aby nebol na verejných 

priestranstvách. K epidémii syfilisu je to tak výsostne odborná otázka, že okrem toho, čo 

vieme z vyjadrení lekárov, nevieme zaujať iné stanovisko, pretože vstupovať do domácnosti 

nakazených osôb, zisťovať čo tam robia a brániť im v tom, naozaj nie je v našej kompetencii 

a myslím si, že ani v silách mesta tomuto brániť. Pokiaľ máme informáciu k epidémii alebo 

výskytu syfilisu poprosím pána prednostu. 

 

MVDr. Selecký: 

Z posledného interviu MUDr. Sládeka, riaditeľa regionálneho zdravotného ústavu, v roku 

2009 bolo 5 prípadov syfilisu v Trebišove, v roku 2010 bol nárast na 51, čiže nie v tomto 

období keď toto vedenie mesta je tu ale v predošlom volebnom období bol nárast 51. Ďalší 

nárast, ktorý spôsobilo pravdepodobne toto vedenie je na 56. Čiže toto vedenie prispelo 

piatimi číslami a predošlé vedenie prispelo 46-timi. 

 

Ing. Kolesár: 

V žiadnom prípade ale udalosť nechcem zľahčovať a možno konať len v spolupráci 

s lekárskymi kruhmi, pretože, čo sa výskytu syfilisu týka je to výsostne lekárska otázka, ktorú 

vieme, ak ju vôbec vieme riešiť, tak len na základe odporúčania lekárov. V tomto mesto 

samostatne nemôže urobiť nič, akokoľvek to znie nepopulárne ale myslím si, že je to tak.  

 

Ing. Čičatko: 

Pán prednosta, ja som veľmi rád, že vedenie mesta prispelo len piatimi číslami na tieto 

záležitosti. Ja nehodnotím to, že či mesiac alebo dva mesiace predtým 51, či 55 prípadov, ja 

hodnotím a veľmi má zamrzelo to, ako je Trebišov mesto prezentované v rámci Slovenskej 

republiky. To je prezentované tak nepopulárne, že si myslím, že keby som vám niektoré 

telefonáty povedal, ktoré som mal zo stredného aj západného Slovenska, tak skutočne je to 

niekedy na smiech, pokiaľ by nebola takáto vážna vec.  

Pán primátor, ja plne si uvedomujem, že tieto záležitosti sa môžu robiť aj v uzatvorených 

priestoroch ale predpoklad je, že keby ste naozaj riešili tento problém zásadne tak, ako bolo 

predtým hovorené, tak predpokladám, žeby nemal kto tak poskytovať tieto služby a hlavne 

u tých prípadov, kde je predpoklad toho nakazenia. Ja som zvedavý koľko čísiel  prispejeme 

alebo prispejete v tomto roku. Ďakujem. 

 

Ing. Kolesár: 

Opätovne uvádzam, že zásadne odmietam absolútny priamy súvis medzi poskytovaním 

prostitúcie na verejných priestranstvách a šírením syfilisu. Chrípka sa šíri aj tak, že ste kdesi 

v priestore, kde je niekto nakazený a nechcete ju dostať. Syfilis sa tak nešíri, syfilis je, ak má 

lekári opravia budem rád, choroba, ktorú možno získať výlučne individuálnym konaním 

jednotlivca a mesto predsa v demokratickej spoločnosti nemôže ovplyvňovať konanie 

jednotlivca, akokoľvek by konalo. Pán poslanec, myslím si, že v tomto sa zhodneme.  



Problém pán poslanec je tých, ktorí prijímajú tieto služby, nie tých, ktorí ich poskytujú. To je 

veľký rozdiel a ak chceme hovoriť o probléme, tak ho pomenujme a nehľadajme tam 

problém, kde nie je. Je to problém každého jednotlivca.  

 

MUDr. Hrdlík: 

Je to choroba, ako každá iná. Patrí do určitej skupiny do ktorej ja nebudem zabŕdať, keď 

pozvyme si primára Bobíka, ktorý je vysoko špecializovaný v tomto obore. Ide o to, že či 

bude 5, 6, 7, 10, to sú čísla, ktoré sú zachytené a sú vrcholcom ľadovca. Problém by som 

povedal, že je kdesi inde, že niet o čom písať, tak jednoducho vytiahneme starú otrepanú 

tému a tá je syfilis. Nie je ho viacej, ani menej, ako vo všetkých iných dotazovaných alebo 

ukazovaných oblastiach, ktoré sú. Primár Bobík dokonca prednáša v maďarskej televízií 

o tejto otázke. Preto, že bolo potrebné čosi, na záchranu čohosi, tak sa to vytiahlo a s touto 

otázkou a s touto kartou teraz operujeme. Nie je ho viac, ani menej jak všade inde. Snáď by 

trebalo vstúpiť si do svedomia títo informátori verejnosti, ktorí sú a takto to využijú. Verím, 

že ani mesto, ani mestskí poslanci nemajú v popise práce to, aby výsledky do novín posielali 

o tom, že v meste je to, čo je všade inde, len my to ukážeme a ostatní to zataja. Skúsme túto 

tému nechať tam, kde patrí a prejdime k veciam, ktoré nás ťažia a ktoré vieme riešiť. Niekto 

z toho žije, že ohovára a šíri takéto správy. Určite to nebude v iných mestách, keby také čosi 

sa robilo, žeby tie čísla boli menej. 

 

Ing. Kolesár: 

Ďakujem, tento príspevok myslím bol dôkazom toho, že naozaj o tejto záležitosti je priestor 

pre lekárov, aby hovorili, ostatní si môžeme len vymieňať názory.  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zodpovedané: na MsZ 

Dňa: 1. 2. 2012 
 


